

Le français suit l'anglais

Deborah J. Cook Mentorship Award 2024

The Canadian Critical Care Trials Group (CCCTG) Deborah J. Cook Mentorship Awards recognize the importance of mentors in developing Canada's next generation of critical care researchers. The Award is presented annually, to honour a person who has made exceptional contributions to the promotion of critical care research among Canadian fellows, graduate and post-graduate students, young investigators, research coordinators and allied health care providers.

All award recipients share their passion for research and their scientific know-how with trainees and early career investigators who will be tomorrow's leading researchers!

The CCCTG plans to offer one award annually of \$500 each.

Deadline for receiving nomination packages is Friday, December 22, 2023.

Names of nominees and the Deborah J. Cook Mentorship Award winner will be announced at the CCCTG Winter Meeting in 2024.

Eligibility

- Any mentor, supervisor, faculty (at any level) may be nominated from any healthcare discipline.
- The nominated candidate for the award must be focused on critical care research and must be a current member of the CCCTG.
- The principal person nominating the candidate must also be a current member of the CCCTG.

Evaluation Criteria

All nominations will be reviewed by at least 3 members of the Career Development & Mentorship Committee and adjudicated in recognition of the faculty member's contributions as a mentor.

Preference will be given to those who have displayed **sustained mentorship activities** over many years involving many students, young investigators and/or research coordinators and peers, **particularly in association with CCCTG**. In addition, nominations will be evaluated based on evidence of **nominee's level of engagement with those mentored, academic success of those mentored, and exceptional role modelling** as a critical care investigator. The evaluation criteria include the following:

- The nominee's sustained dedication to mentorship within the trials group
- Number and diversity of students/colleagues mentored, particularly those within CCCTG
- Evidence of active engagement with, and reliable support of, those mentored

- Success of students/colleagues/peers mentored
- Exceptional role model as critical care investigator
- Evidence of peer mentorship within the Trials Group (contribution, feedback, support, availability)

We strongly encourage submissions that are personal and descriptive; strong support from the perspective and voice of individual mentees is particularly compelling.

Each application will be reviewed based on the documentation submitted only.

Nomination Process

- The principal nominating person must be a current member of the CCCTG. Faculty and trials group peers, research colleagues, protégés, or students who are aware of or who have benefited from the candidate's contribution are welcome to be joint nominators.
- The nomination package must include at least one (maximum 2) letter(s) supporting the nominee, on behalf of one or more nominators. The letter(s) should outline the rationale for nominating the mentor/supervisor and a description of the evidence and impact of the candidate's mentorship activities according to the above criteria (4 pages maximum total, for one or two letters).
- In addition to the letter, a short CV of the nominee with a focus on mentoring activities (5 pages maximum) should also be included.
- Individual(s) who have previously submitted a nomination that was unsuccessful are encouraged to resubmit an updated nomination package in support of the nominee. Feedback from previous reviews will be provided upon request.
- To nominate a person or persons for a Deborah J. Cook Mentorship Award, submit the complete nomination package as a single pdf document via e-mail to Mary-Ellen Rayner (maryellen.rayner@ccctg.ca) **before 5 pm EST on December 22nd 2023**. Please enter "**Deborah J. Cook Mentorship Award 2024 – [Last Name of Nominee]**" in the subject field of the e-mail.

Contact Information

For questions about the Award, please contact:

Andrew Seely
Chair, Career Development & Mentorship Committee
aseely@toh.ca

Prix de mentorat Deborah J. Cook 2024

Le Prix de mentorat Deborah J. Cook du Groupe canadien de recherche en soins critiques (CCCTG) est décerné pour souligner l'importance des mentors dans la formation de la nouvelle génération de chercheurs en soins intensifs au Canada. Le Prix de mentorat Deborah J. Cook a été mis sur pied pour honorer une personne qui a contribué de manière exceptionnelle à la promotion de la recherche en soins intensifs parmi les boursiers canadiens, les étudiants diplômés et post-diplômés, les jeunes chercheurs, les coordinateurs de recherche et les prestataires de soins paramédicaux.

Tous les lauréats partagent leur passion pour la recherche et leur savoir-faire scientifique avec des stagiaires et des chercheurs en début de carrière qui seront les grands chercheurs de demain!

Le CCCTG prévoit d'offrir chaque année une bourse d'une valeur de 500 dollars.

La date limite pour la réception des dossiers de candidature sera le vendredi 22 décembre 2023.

Les noms des nominés et le lauréat du Prix de mentorat Deborah J. Cook seront annoncés lors de la Réunion scientifique hiver 2024 du CCCTG.

Admissibilité

- Tout mentor, superviseur ou professeur (quel que soit son niveau) peut être nommé peu importe la discipline en santé.
- Le candidat proposé pour le prix doit se concentrer sur la recherche en soins intensifs et doit être un membre actuel du CCCTG.
- La personne principale qui propose le candidat doit également être un membre actuel du CCCTG.

Critères d'évaluation

Toutes les candidatures seront examinées par au moins trois membres du comité *Career Development & Mentorship* et seront jugées en reconnaissance de la capacité éprouvée en tant que mentor.

La préférence sera donnée à ceux qui ont mené des **activités de mentorat soutenues** pendant de nombreuses années, impliquant de nombreux étudiants, jeunes chercheurs et/ou coordinateurs de recherche et pairs, **en particulier en association avec le CCCTG**. En outre, les nominations seront évaluées sur la base de preuves du **niveau d'engagement du candidat** avec les personnes encadrées, de la **réussite académique** des personnes encadrées et d'un **modèle de rôle exceptionnel en tant que chercheur en soins intensifs**. Les critères d'évaluation sont les suivants :

- Le dévouement soutenu du candidat à l'égard du mentorat au sein du CCCTG
- Nombre et diversité des étudiants/collègues encadrés, en particulier au sein du CCCTG

- Preuve d'un engagement actif et d'un soutien fiable des personnes encadrées
- Succès des étudiants/collègues/pairs encadrés
- Modèle de rôle exceptionnel en tant que chercheur en soins intensifs
- Preuve du mentorat par les pairs au sein du CCCTG (contribution, retour d'information, soutien, disponibilité).

Nous encourageons vivement les candidatures personnelles et descriptives; un soutien solide du point de vue et de la voix des mentorés individuels est particulièrement convaincant.

Chaque candidature sera examinée sur la base de la documentation soumise uniquement.

Processus de nomination

- La personne qui propose le candidat doit être un membre actuel du CCCTG. Les pairs du corps professoral et du groupe d'essai, les collègues de recherche, les protégés ou les étudiants qui connaissent la contribution du candidat ou qui en ont bénéficié sont les bienvenus en tant que co-référents.
- Le dossier de candidature doit comprendre au moins une (maximum 2) lettre(s) de soutien au nom d'un ou de plusieurs nominateurs. La ou les lettres doivent exposer les raisons de la nomination du mentor/superviseur et décrire les preuves et l'impact des activités de mentorat du candidat selon les critères susmentionnés (4 pages maximum au total, pour une ou deux lettres).
- En plus de la lettre, un bref CV du candidat mettant l'accent sur les activités de mentorat (5 pages maximum) doit également être inclus.
- Les personnes qui ont déjà soumis une candidature qui n'a pas été retenue sont encouragées à soumettre à nouveau un dossier de candidature actualisé pour soutenir le candidat. Le retour d'information sur les évaluations précédentes sera fourni sur demande.
- Pour nommer une ou plusieurs personnes pour un Prix de mentorat Deborah J. Cook, transmettre simplement le dossier de candidature en un seul document PDF par courriel à Mary-Ellen Rayner (maryellen.rayner@ccctg.ca) **avant 17 heures HNE le 22 décembre 2023. Indiquer « Prix de mentorat Deborah J. Cook 2024 - [Nom du candidat]»** dans le champ objet du courriel.

Coordonnées

Pour des questions concernant ce prix, communiquez avec:

Andrew Seely
Président du comité *Career Development & Mentorship*
aseely@toh.ca